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Dear friends,

The new academic year has started. This year the 
academic opening took place under the leadership 
of our new rector, Prof. Dr. Jan Danckaert, 
Chairman of Applied Physics Group. We wish him 
every success in his new role and hope that he 
will also continue to work on close links with the 
alumni, the industry and the community.

A new academic year also means that we can 
welcome a new generation of engineering 
students. They made the right choice and will 
be able to contribute to solving the important 
challenges that lie ahead. In our magazine we like 
to give the floor to the Engineering, Bioengineering 
and Computer Science faculties. Further on you 
will find a contribution about the current state 
of the Faculty of Bioscience Engineering and 
the Department of Architectural Engineering 
Sciences. In the coming editions, we will cover all 
departments so that all alumni stay informed on 
the latest developments in their field.

Furthermore, I hope that everyone will get through 
the winter well. Current events once again force 
us to face the facts. Europe must take more 
control of all essential basic needs (energy, food, 
water) and the main financial and industrial factors 
and reduce its dependence on unpredictable 
suppliers. We need to consume less and invest 
more. This will not only increase our autonomy but 
at the same time will reduce our footprint which in 
turn will have positive economic consequences 

Beste vrienden,

Het nieuwe academiejaar is van start gegaan. 
Dit jaar vond de academische opening plaats 
onder de leiding van onze nieuwe rector, Prof. Dr. 
Jan Danckaert, Voorzitter van Applied Physics 
Group. We wensen hem alle succes toe in zijn 
nieuwe functie en hopen dat hij ook zal blijven 
inzetten op nauwe banden met de alumni, de 
industrie en de gemeenschap.

Een nieuw academiejaar betekent ook dat we 
een nieuwe lichting ingenieurstudenten mogen 
verwelkomen. Zij maakten de juiste studiekeuze 
en zullen kunnen bijdragen aan het oplossen 
van de belangrijke uitdagingen die ons te 
wachten staan. In ons magazine geven we 
graag het woord aan de faculteiten Ingenieurs-, 
Bio-ingenieurs- en Computerwetenschappen. 
Verderop vindt U dan ook een bijdrage 
over de huidige stand van de faculteit Bio-
ingenieurswetenschappen en van de vakgroep 
Architectonische Ingenieurswetenschappen. We 
zullen in de komende edities alle vakgroepen 
aan bod laten komen zodat alle alumni op de 
hoogte blijven van de laatste ontwikkelingen in 
hun vakgebied.

Verder hoop ik dat eenieder de winter goed zal 
doorkomen. De actualiteit drukt ons nog maar 
eens met onze neus op de feiten. Europa moet 
voor alle essentiële basisbehoeften (energie, 
voeding, water) en de belangrijkste financiële en 
industriële factoren het heft meer in eigen handen 
nemen en de afhankelijkheid van onvoorspelbare 
leveranciers afbouwen. We moeten 
‘consuminderen’ en ‘investeermeerderen’. Dit 

zal niet enkel onze autonomie verhogen maar zal 
tegelijkertijd onze voetafdruk verlagen met zowel 
positieve economische gevolgen alsook een 
positieve impact op het milieu. Op het individuele 
vlak kunnen we alvast de thermostaat een graadje 
lager zetten en onze maximumsnelheid beperken 
tot 100 km/u. Als eenieder een inspanning levert 
om ons energieverbruik te reduceren zullen de 
energieprijzen vanzelf dalen.

BrEA bestaat dankzij de inzet van talrijke 
sympathisanten. Wilt u ook een bijdrage leveren 
aan onze vereniging, kom dan zeker even langs 
op Galatea in Vilvoorde op 15 oktober vanaf 
10u. Tijdens deze vergadering zullen de grote 
lijnen voor het werkingsjaar 2022-2023 worden 
uitgezet. Deelnemen aan het aansluitende diner 
kan na inschrijving via volgende link:

Galatea @ Vilvoorde | BrEA

Ik nodig U ook graag uit op ons symposium 
“Game-changing Next-Gen broadband 
technologies via fiber, Wi-Fi, 5G and satellite!” 
dat zal plaatsvinden op woensdag 26 oktober 
om 18.30u in de U-residence op de campus 
Etterbeek. Inschrijven kan via volgende link:

Symposium:  
Game-changing Next-Gen broadband 
technologies via fiber, Wi-Fi, 5G and satellite!

Tot binnenkort,
Luc De Mondt
Voorzitter BrEA

as well as a positive impact on the environment. 
On the individual level, we can already lower 
the thermostat a degree and limit our maximum 
speed to 100 km/h. If everyone makes an effort 
to reduce our energy consumption, energy prices 
will automatically fall.

BrEA exists thanks to the efforts of numerous 
sympathisers. If you also want to contribute to our 
association, be sure to visit Galatea in Vilvoorde 
on October 15th from 10 am. During this meeting, 
the broad outlines for the operating year 2022-
2023 will be set out. You can participate in the 
subsequent dinner after registration via the 
following link:

Galatea @ Vilvoorde | BrEA

I would also like to invite you to our symposium 
“Game-changing Next-Gen broadband 
technologies via fiber, Wi-Fi, 5G and satellite!” 
that will take place on Wednesday October 26th 
at 6.30 pm in the U-residence on the Etterbeek 
campus. You can register via the following link:

Symposium:  
Game-changing Next-Gen broadband 
technologies via fiber, Wi-Fi, 5G and satellite!

See you soon,
Luc De Mondt
President of BrEA
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IT IS BETTER TO HAVE QUESTIONS 
THAT WE DON’T KNOW THE ANSWER TO 
THAN ANSWERS THAT PEOPLE SHOULDN’T QUESTION.  

YUVAL NOAH HARARI

HET IS BETER VRAGEN TE HEBBEN 
WAAROP WE HET ANTWOORD NIET WETEN, 
DAN ANTWOORDEN DIE MENSEN NIET IN VRAAG MOGEN STELLEN.  

YUVAL NOAH HARARI 

VOORWOORD VAN 
DE VOORZITTER

PREFACE OF 
THE PRESIDENT

https://www.brea.be/event-details/galatea-vilvoorde
https://www.brea.be/event-details/symposium-game-changing-next-gen-broadband-technologies-via-fiber-wi-fi-5g-and-satellite
https://www.brea.be/event-details/symposium-game-changing-next-gen-broadband-technologies-via-fiber-wi-fi-5g-and-satellite
https://www.brea.be/event-details/symposium-game-changing-next-gen-broadband-technologies-via-fiber-wi-fi-5g-and-satellite
https://www.brea.be/event-details/galatea-vilvoorde
https://www.brea.be/event-details/symposium-game-changing-next-gen-broadband-technologies-via-fiber-wi-fi-5g-and-satellite
https://www.brea.be/event-details/symposium-game-changing-next-gen-broadband-technologies-via-fiber-wi-fi-5g-and-satellite
https://www.brea.be/event-details/symposium-game-changing-next-gen-broadband-technologies-via-fiber-wi-fi-5g-and-satellite
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Beste ingenieursvrienden,

De start van een academiejaar is telkens de 
ideale gelegenheid voor een korte terugkijk op 
het vorige, maar vooral ook voor een blik op de 
toekomst, op het nieuwe. 

Zo verwelkomen we dit jaar in de opleidingen 
industriële wetenschappen en burgerlijk 
ingenieur: architectuur opnieuw meer 
generatiestudenten dan vorig jaar (resp. + 20% 
en + 36% op datum van 26 september 2022, 
vergeleken met dezelfde datum vorig jaar). 
We kennen op datum van het schrijven van 
dit voorwoord helaas een achteruitgang van 
generatiestudenten in de opleiding burgerlijk 
ingenieur. De nadruk die we daar proberen te 
leggen, klinkt duidelijk (nog) niet luid genoeg… 

Sinds ik decaan werd, is het wel de eerste 
generatie studenten die we kunnen ontvangen 
zonder bijzondere coronabeperkingen in het 
hoger onderwijs. We hopen dat de situatie op 
dat vlak gunstig kan blijven en dat de circulatie 
van het virus – en de gevolgen daarvan – zo 
beperkt mogelijk blijven door verantwoord 
gedrag. 

Het einde van het academiejaar 2021-2022 
betekende meteen ook het einde van het 
mandaat als vicedecaan van collega Prof. 
Stefaan Caenepeel. Hij was de afgelopen 10 
academiejaren als resp. vicedecaan en decaan 
nauw betrokken bij het facultaire beleid. Vanuit  
 

 
 
de faculteit wensen we hem uiteraard oprecht 
te bedanken voor de niet-aflatende inzet van 
het afgelopen decennium. We verwelkomen  
met het nieuwe academiejaar collega Prof. Peter 
Schelkens als nieuwe vicedecaan. Hij is gewoon 
hoogleraar aan het Departement Elektronica en 
Informatica (ETRO) van onze faculteit. Hij is ook 
verbonden aan imec, het onderzoekscentrum 
voor nano-elektronica en digitale technologie, 
waar hij  actief is als hoofdonderzoeker. De 
onderzoeksinteresses van collega Schelkens 
situeren zich op het vlak van multidimensionale 
signaalverwerking. Hij ontving in 2014 een 
Consolidator Grant van de European Research 
Council, gericht op digitale holografie, en is zeer 
actief in het domein van multimediastandaardisatie 
(JPEG en MPEG – ISO/IEC JTC1 1/SC 29).

De opening van het nieuwe academische jaar 
wordt ditmaal door de VUB ook digitaal ingeluid 
met een nieuwe website. Neem zeker een kijkje 
op www.vub.be om het meest recente nieuws 
over onze universiteit en faculteit te ontdekken. 
Intussen kunnen jullie ons uiteraard blijven 
volgen op sociale media: de “VUB Faculty 
of Engineering” is nog steeds te vinden op 
LinkedIn en Twitter.

Ik wens jullie allen een aangename start!

Francis Berghmans
Decaan faculteit ingenieurswetenschappen

HOEKJE VAN 
DE DECAAN
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HOEKJE VAN  
DE RECTOR

Beste ingenieur van de VUB, 

Met de start van het academiejaar 2022-2023 
zijn we aan een nieuw hoofdstuk begonnen. 
De voorbije uitzonderlijk warme zomer was 
voor de VUB-gemeenschap ook uitzonderlijk 
droevig, met het overlijden van mijn voorgangers 
Paul De Knop en Caroline Pauwels. Twee 
ererectoren met een uitzonderlijk palmares, 
maar vooral ook twee bevlogen en inspirerende 
persoonlijkheden die absoluut het verschil 
hebben gemaakt. We bouwen nadrukkelijk verder 
op hun nalatenschap. Het was ook mijn leuze bij 
de jongste rectorverkiezing: koesteren wat goed 
is, versterken wat moet. Gelukkig kunnen we 
heel veel koesteren, behouden en verderzetten, 
dankzij Caroline en Paul. 

Wat moeten we dan versterken? Voor mij is dat in 
de eerste plaats de wetenschap zelf. Wetenschap 
als antwoord op een wereld in transitie. Mijn 
eerste openingsrede stond in het teken van 
Science as a public good.  Wat voor wetenschap 
hebben we nodig in een wereld in transitie, in een 
tijdperk gekenmerkt door klimaatverandering, 
door ingrijpende digitalisering – met ongekende 
mogelijkheden maar ook gevaren – en door 
geopolitieke verschuivingen. 

Op onze campussen, maar ook binnen het Eutopia-
partnerschap van tien Europese universiteiten, 
moeten we volgens mij inzetten op drie pijlers: 
open science, vertrouwen en schaalvergroting. 
De kracht van open science hebben we tijdens 
de covid-pandemie kunnen vaststellen. Open 
science is simply better science. Voor onze 
onderzoekers moeten we vervolgens een klimaat 
van vertrouwen creëren, in plaats van competitie. 
En we moeten inzetten op schaalvergroting. In 
ons ecosysteem is er uiteraard plaats voor kleine 
en grote onderzoeksgroepen, maar sommige zijn 
echt te klein om impact te hebben. Daar moeten 
we iets aan doen. 

Een mooi voorbeeld van schaalvergroting is 
alvast het Green Energy Park in Zellik, waarvan 
VUB en UZ Brussel de drijvende krachten zijn. 
Op 21 september hebben we de eerste steen 
gelegd van een cruciaal onderdeel, namelijk 
het datacenter van 10.000 m². Het duurzame, 
CO2-neutrale gebouw wordt de digitale 
ruggengraat van het researchpark, met plaats 
voor de servers van het UZ Brussel en de VUB 
en met ruimte voor supercomputers van de 
allernieuwste generatie.  
 
Het Green Energy Park wordt een strategisch 
proeftuincentrum dat de nauwe samenwerking 
tussen bedrijven, kennisinstellingen en 
overheden zal stimuleren door living labs aan 
te bieden waar onderzoekers hun innovatieve 
ontwikkelingen kunnen testen in een realistische 
omgeving. Het Green Energy Park focust op vier 
domeinen: Energie en Mobiliteit, Slimme Regio’s, 
Ziekenhuis van de Toekomst en Biotechnologie.
Zo zullen artsen van het UZ Brussel hier samen 
met ingenieurs de operatiezaal van de toekomst 
ontwikkelen, werken aan nieuwe, geavanceerde 
beeldvormingstechnieken, enzovoort. In een 
ziekenhuis dat voortdurend op volle toeren draait 
zijn zulke experimenten niet mogelijk.  

In mijn openingsrede heb ik het naast open science, 
vertrouwen in onderzoekers en schaalvergroting 
nog over een vierde essentiële pijler gehad: we 
moeten het draagvlak voor wetenschap en de 
wetenschappelijke methode vergroten. Science 
is not just another opinion. Feiten doen ertoe. 
Ik roep onze ingenieurs en alumni graag op om 
meer dan ooit de wetenschappelijke methode te 
verdedigen en uit te dragen. De wereld heeft je 
nodig.

Jan Danckaert
Rector VUB

SCIENCE AS A 
PUBLIC GOOD
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ontdekkingstocht. Gezien het nog vroeg op de 
dag was, waren de wachttijden aan de attracties 
zeer kort en kon de pret niet op. Naarmate de dag 
vorderde, stelden we echter vast dat de wachtrijen 
en dus ook de wachttijden niet alleen langer 
werden maar ook volledig in de soep draaiden door 
personen die een fluo paars polsbandje hadden. 
Na enige navraag bleek dat een beperkt aantal 
bezoekers, mits bijbetalen van 17€ per persoon, 
voorrang kreeg in de wachtrijen. Vreemd genoeg 
kregen deze personen dus wel sneller het ‘matje’ 
of de boei waarmee je de attractie af kon maar 
uiteindelijk stond je wel samen in de wachtrij aan 
de attractie zelf. De tijdwinst was dus minimaal 

WILDWATERBAAN
Afgelopen zomer brachten we onze vakantie door 
in het zonnige Zuiden van Frankrijk. Ondanks het 
feit dat zowat héél Europa gebukt ging onder de 
ene hittegolf na de andere, hadden we, om de 
kinderen plezier te doen – beiden zijn waterratten 
–, besloten om een dagje naar een openlucht 
waterpark te gaan. Dat dit waterpark tegelijk het 
grootste van Frankrijk bleek te zijn, namen we 
er mooi bij. Bij openingsuur waren we reeds ter 
plaatse en al snel vonden we een strategische 
uitvalsbasis op het domein van waaruit we met 
ons gezin het park zouden verkennen. Met 17 
wildwaterbanen die lagen te wachten op ons 
onder een staalblauwe hemel, gingen we op 

MUSHROOM MANAGEMENT
FAST-PASS VOOR JE CARRIÈRE

Na ruim 20 jaar professionele ervaring, dacht ik dat het misschien wel eens tijd was om wat pareltjes 
op het gebied van management neer te pennen. Wij ingenieurs mogen dan misschien wel als 
nerds of sociaal gehandicapten bekeken worden door collega’s met een managementsopleiding, 
zeer vaak was ik getuige van staaltjes managerieel geklungel, of is het manageriaal? Van het 
sollicitatiegesprek, over het assessment, het evaluatiegesprek, het motivatiegesprek tot de off-
site team building, stuk voor stuk deel ik met jullie ervaringen ‘uit het leven gegrepen’. Het spreekt 
natuurlijk voor zich dat elke mogelijke overeenkomst met bestaande personen louter toevallig is.
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maar ze hadden natuurlijk wel het gevoel dat ze 
niet zoals de rest van het plebs in de file hoefden 
te staan. Volgens mij was dit het leukste aan het 
hebben van zo’n bandje.

FAST-PASS
Tussen 2 attracties door ontstond bij mij dus het 
idee voor dit artikel rond de vraag of er ook zo’n 
‘fast-passes’ bestaan voor zij die ambitieus zijn en 
snel carrière willen maken. Mijn eerste conclusie 
was dat veel afhangt van de keuze van het bedrijf 
waarvoor je werkt. Indien er binnen het bedrijf 
een cultuur heerst van doorgroeien en kansen 
creëren, zal dit al zeker 
versterkend werken. 
Daarnaast is ook het 
type bedrijf belangrijk. 
Het spreekt voor zich 
dat je als ingenieur meer 
kansen hebt binnen een 
ingenieursbedrijf dan 
in een sector waarin 
jouw diploma eerder 
een uitzondering is. Uit 
persoonlijke ervaring 
weet ik dat het aantal 
ingenieurs dat doorstoot 
naar de top van een 
bank of meer algemeen,  
een bedrijf binnen de 
dienstensector eerder 
beperkt is. Kijken we naar meer technische 
sectoren dan is deze kans een stuk groter. De 
boodschap is dus eerder om ervoor te zorgen 
dat jouw job of verantwoordelijkheid binnen de 
‘core-business’ van het bedrijf ligt waarvoor je 
kiest. Heb je ervaring of werk je in de tak van het 
bedrijf die zorgt voor het meeste inkomsten, zijn je 
kansen op doorgroeien volgens mij groter.

Ook de opbouw van je carrière speelt volgens mij 
een rol, opbouwend werken door te gaan voor 

steeds strategischere functies binnen een groot 
bedrijf zorgt er eveneens voor dat je CV gewilder 
wordt binnen het bedrijf zelf of op de arbeidsmarkt 
in het algemeen. Binnen grote internationale 
bedrijven speelt ook het hebben van een 
buitenlandse ervaring een rol van katalysator op 
je carrière. De regel is dat hoe internationaler het 
bedrijf is waarvoor je werkt, hoe belangrijker het 
is om een relevante internationale ervaring op 
je palmares te hebben. Indien er dient gekozen 
te worden tussen 2 kandidaten met eenzelfde 
diploma voor een promotie zal in dit soort 
bedrijven deze ervaring vaak de doorslag  geven. 

Deze internationale 
ervaring dient natuurlijk 
wel relevant te zijn. 
Persoonlijk zie ik een 
stage van 3 maanden 
in een buurland niet 
echt als toegevoegde 
waarde. Het gaat om je 
aanpassingsvermogen 
en je wil om jezelf 
in te werken in een 
volledig verschillende 
werkomgeving, cultuur 
en leefwereld en het 
durven uit je comfortzone 
te treden. Vaak wordt 
dit soort ‘opoffering’ om 
alles hier achter te laten 

om naar een ver land te vertrekken als een teken 
van engagement naar het bedrijf toe gezien.

DE BALANS ERVARING-OPLEIDING
Ook bijkomende opleidingen of diploma’s kunnen 
een versnellend effect hebben op je carrière. Zo 
zorgen een aantal postuniversitaire opleidingen 
in management voor een heuse meerwaarde 
op je CV. Dit soort opleidingen gaan er vaak 
zelf prat op dat je professioneel netwerk er zo’n 
boost van krijgt dat ook je werkgever er beter 

MUSHROOM MANAGEMENT: Fast-pass voor je carrière

“De boodschap is om 
ervoor te zorgen dat 

jouw job of  
verantwoordelijkheid 

binnen de  
‘core-business’ ligt van 

het bedrijf waarvoor  
je kiest”
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van wordt. Volgens mij is dit zeker zo en zal dit 
soort bijkomende opleiding op termijn zeker 
een verschil maken in het verdere verloop van 
je carrièretraject. De vraag is echter wanneer 
je dit soort opleiding volgt. Doe je dit direct na 
je universitaire opleiding of werk je eerst een 
aantal jaren. Ideaal heb je natuurlijk al een aantal 
jaar werkervaring voordat je aan zo’n opleiding 
begint. De moeilijkheid wordt dan natuurlijk het 
combineren van een startende carrière met 
zo’n vaak zwaar en intensief opleidingsproject. 
Volharden is hierbij de boodschap!

Tot slot zou ik de woorden 
van één van mijn eerste 
HR-managers willen 
herhalen. Hij stelde: ‘de 
grootste katalysator van 
je carrière ben je zelf, 
neem je carrière zelf in 
handen’. Je kan natuurlijk 
moeilijk verwachten 
van je werkgever 
om jou telkens uit je 
comfortzone te halen om 
je te laten doorgroeien. 
In het beste geval 
heb je een manager 
die oog heeft voor je 
carrièrepotentieel. Best 
neem je deze rol zelf 
op. Belangrijk hierbij is je zichtbaarheid binnen je 
bedrijf, je eigen PR dus en dat je zelf aangeeft 
waar je naartoe wil. Het is absurd om ervan uit te 
gaan dat je zoals in één of andere talentenjacht 
‘ontdekt’ zal worden. Geef duidelijk aan hoe je wil 
groeien? Stel jezelf doelen. Hoe ver wil je staan 
over pakweg 5 jaar of 10 jaar en wat is het beste 
pad ernaar toe? Zit je wel op het juiste spoor naar 
de carrière die je voor ogen had/hebt. Ook dien 
je jezelf de vraag te stellen welke opofferingen je 
hiervoor wenst te maken?

GEEN GOUDEN KOOI
Bijkomende studies zullen bijvoorbeeld een 
grote hap uit je vrije tijd in beslag nemen. Wees 
gerust, deze ambitie kan ook met de jaren 
veranderen en kan zelfs tijdelijk opzij worden 
geschoven. Het is aan elk voor zich om in alle 
vrijheid zijn/haar eigen pad te tekenen en carrière 
uit te stippelen. Het laatste wat je wil is natuurlijk 
dat je vast komt te zitten of dat je carrière een 
richting uitgaat waarbij je jezelf volledig verliest. 
In zo’n geval is een herbronningsmoment en 
misschien wel een carrièreswitch te overwegen 
alvorens een mid-life crisis je hiertoe dwingt. 

Het klinkt misschien 
cliché maar gewoon 
al een lijstje maken 
van de dingen die je 
positieve energie geven 
en de sectoren waarin 
je dit soort activiteiten 
terugvindt kan soms 
een héél ander licht 
werpen op de huidige 
situatie. Het idee van 
de ‘gouden kooi’ waarin 
je gevangen zit, is vaak 
maar een dof excuus 
om de ambitieuze 
ingenieur binnen in 
jezelf te sussen. 

Denk dus terug aan de dromen die je voor ogen 
had op het moment dat je je ingenieursdiploma 
in handen kreeg want dát is de enige échte fast-
pass voor je carrière!

Veel succes! 
Nico Bécu

“Je kan niet van je 
werkgever verwachten 
dat ze jou telkens uit je 
comfortzone halen om 
je te laten doorgroeien. 
De grootste katalysator 
van je carrière ben je 
zelf, neem je carrière 

zelf in handen”

MUSHROOM MANAGEMENT: Fast-pass voor je carrière

Beste (bio-)ingenieurs,

Het is al even geleden dat we jullie een update 
gebracht hebben vanuit de vakgroep Bio-
ingenieurswetenschappen aan de VUB, maar 
dat betekent niet dat we hebben stilgezeten. 
Integendeel, de voorbije jaren is onze vakgroep 
gestaag gegroeid, zowel wat betreft het aantal 
studenten in bio-ingenieursopleidingen als het 
aandeel van het fundamenteel en innovatie-
gedreven onderzoek dat we uitvoeren. Deze 
groei weerspiegelt de alsmaar toenemende 
noodzaak om bio-ingenieurs -oftewel “ingenieurs 
van de levende materie”- in te zetten voor een 
aantal grote maatschappelijke uitdagingen waar 
we voor staan. Denk maar aan de transitie naar 
een biogebaseerde en circulaire economie, een 
meer duurzame chemische industrie of naar 
een toekomstbestendig model voor de productie 
en consumptie van voeding, dit allen met de 
dreigende klimaatwijziging in het achterhoofd. 
Ook op medisch vlak staan we als maatschappij 
voor grote uitdagingen en helpen bio-ingenieurs 
bij de ontwikkeling van innovatieve medische 
technologieën voor ziektebestrijding.

Onze vakgroep is net als vroeger gestructureerd 
in 7 thematische onderzoeksgroepen. Hiervan 
zijn “Structural Biology Brussels” en “Cellulaire 
en Moleculaire Immunologie” verbonden aan het 
Vlaams Instituut voor Biotechnologie, dat wereldwijd 
erkend is voor het hoge-kwaliteitsonderzoek dat er 
wordt uitgevoerd in de biotechnologie. “Organische 
Chemie” en “Chemical Engineering” zijn 
respectievelijk interdepartementale en -facultaire 
groepen en we sluiten het rijtje af met “Industriële 
Microbiologie en Voedingsbiotechnologie”, 
“Microbiologie” en “Plantengenetica”. De diversiteit 
aan thema’s stimuleert onze onderzoekers om 
over de grenzen van onderzoeks- en vakgroepen 
heen samen te werken en nog meer dan vroeger 
wordt vaak een echte multi- en interdisciplinaire 
onderzoeksaanpak gebruikt. Zo werkt Prof. Dr. 
Han Remaut aan de ontwikkeling van biologisch 
afbreekbare elektronica, gebaseerd op vezels in 
natuurlijk geleidende bacteriën, voert Prof. Dr. Ir. 
Wim De Malsche onderzoek uit om elektrisch en 
akoestisch te roeren in microscheidingskanaaltjes 
voor een betere diagnose van diabetes en 
ontwikkelt Prof. Dr. Ir. Eveline Peeters een 
nieuwe klasse materialen die bestaat uit levende  
schimmels, o.a. voor toepassingen in de  

 
 
architectuur. Dit zijn maar enkele voorbeelden 
van baanbrekend onderzoek dat op dagdagelijkse 
basis wordt uitgevoerd in onze vakgroep.

Voor de (bio-)ingenieur van de toekomst zijn multi- 
en interdisciplinaire vaardigheden onontbeerlijk 
en we vinden het dan ook belangrijk dat onze 
studenten deze vaardigheden verwerven tijdens 
hun opleiding. In 2019 hebben we dan ook 
een onderwijsvernieuwing doorgevoerd in de 
bacheloropleiding bio-ingenieurswetenschappen: 
studenten voeren nu in het laatste jaar van hun 
opleiding twee projecten uit waarbij ze in een 
team zelfstandig werken aan een maatschappelijk 
relevant probleem. Dit kan gaan om het ontwerpen 
van een bioreactor die functioneel is in een 
langdurige ruimtemissie of het maken van een 
bacterie die milieuvervuiling kan opsporen. Het 
zijn opdrachten die de studenten uitdagen om 
kennis uit verschillende disciplines te combineren 
en die hun probleemoplossende vaardigheden 
stimuleren. Bovendien is de drempel laag tussen 
docenten en assistenten enerzijds en studenten 
anderzijds, wat het leerproces vergemakkelijkt. 

In het kader van deze onderwijsaanpak is het 
misschien dan ook geen toeval dat afgelopen 
zomer een groepje masterstudenten voor de 
eerste keer ooit een VUB-iGEM-team hebben 
opgericht. iGEM is een internationale wedstrijd 
waarbij studententeams een project uitwerken in 
de synthetische biologie dat een oplossing biedt 
voor een maatschappelijk probleem. Het VUB 
team genaamd Bio Brussels heeft gekozen om een 
biologische oplossing uit te werken ter bestrijding 
van de hardheid van het Brusselse leidingwater en 
ze hebben op vrijwillige basis deze zomer heel wat 
tijd doorgebracht in de onderzoekslaboratoria van 
Prof. Dr. Han Remaut en Prof. Dr. ir. Jan Steyaert 
voor de uitvoering van hun project. Het is een 
mooi voorbeeld van de synergie tussen onderwijs 
en onderzoek. Binnenkort zal het Bio Brussels 
team hun onderzoeksresultaten presenteren in de 
wedstrijd, we duimen vanuit de vakgroep voor een 
mooi resultaat! 

Prof. Eveline Peeters
Prof. Wim De Malsche
Prof. Dominique Maes – vakgroepvoorzitter
Prof. Ben Craps – decaan 
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om studenten met een migratieachtergrond 
of van kleur beter te begeleiden naar de 
arbeidsmarkt. De deelnemers stelden voor dat 
er meer werk gemaakt moet worden van een 
divers personeelsbestand, ook aan de VUB. 
Verder moeten recruiters en het onderwijs 
meer aandacht besteden aan onbedoelde 
vooroordelen (implicit bias) en een beter 
wervingsproces door workshops te organiseren 
die je sollicitatiegesprek voorbereiden, je 
LinkedIn-profiel beter positioneren, je leren 
onderhandelen over je salaris en hoe je omgaat 
met discriminatie.
 
ATELIER PROSPERITY
Grensoverschrijdend gedrag is bij veel bedrijven 
en organisaties een pijnlijke realiteit. Daarom 
dachten deelnemers van het Prosperity Atelier 
na hoe seksueel grensoverschrijdend gedrag - 
op en van de campus – aangepakt kan worden. 
Deelnemers werden meteen geconfronteerd 
met de complexiteit van dit thema, maar 
wisten toch enkele richtlijnen te formuleren 
rond de relatieverhoudingen tussen mentor en 
doctoraatsstudent, en wie er in de evaluatie- en 
bevorderingscommissie moet zetelen.
 
ATELIER PEACE
Hoe ziet de toekomst eruit voor Oekraïne? Niet 
meteen een eenvoudige vraag, maar dat hield 
de deelnemers van het Atelier Peace niet tegen 
om hun schouders onder dit zware thema te 
zetten. Zo dachten ze samen na over het doel 
van het Oekraïense verzet en de morele vragen 
die hier opduiken. Verder stonden de teams stil 
bij de verschillende uitkomsten van de oorlog: 
een toekomst zonder vrede, maar ook een 
waar er sprake is van ‘koude’ vrede. Het Atelier 
Peace was dus een enorme uitdaging, waar alle 
deelnemers beseften dat vrede veel inspanning 
vraagt.
 
ATELIER PLANET
Gaat de VUB voor een volledig groene switch? 
Als het van de deelnemers van het Atelier 
Planet afhangt, wordt de VUB de groenste 
universiteit van het land. Via de thema’s 
duurzaam onderwijs en studentenbeleid, 
duurzaam onderzoek en innovatie, duurzame 
community en duurzaamheid aan de VUB, 
formuleerden de deelnemers interessante 

ideeën. Zo waren de deelnemers enthousiast 
over een introductieweek dat de studenten 
moet warm maken voor verschillende 
duurzaamheidsthema’s. Daarnaast moeten 
proffen zich laten bijscholen om duurzaamheid 
in hun vakken te kunnen verwerken. Deelnemers 
willen ook auto’s van de campussen weren door 
parkeren op de campus betalend te maken.
 
ATELIER PARTNERSHIP
In het Atelier Partnership gingen deelnemers na 
hoe hun universiteit een nauwere band kan krijgen 
met alumni. Verschillende groepjes brachten hun 
korte en lange termijn ideeën bij elkaar a.d.h.v. 
vier thema’s: onderwijs, onderzoek, innovatie 
en internationalisering. Volgens de deelnemers 
zou het geen slecht idee zijn mocht de VUB een 
start-up competitie organiseren voor studenten. 
Het winnende team zou financiële steun krijgen 
van de universiteit. Verder leken de deelnemers 
veel belangstelling te hebben voor de oprichting 
van een internationaal carrièrecenter, een 
predoctoraal traject en microstudiepunten voor 
alumni.
 
ATELIER POINCARÉ
Polarisatie aanpakken stond centraal in het 
Atelier Poincaré. Er werd besproken wat aan 
de VUB veranderd kan worden, maar ook wat 
de politiek, socialemediaplatformen en wij als 
individuen kunnen doen. Eén van de voorstellen 
die op veel bijval kon rekenen, is de oprichting 
van een socialemediaregering. De deelnemers 
waren van mening dat privéspelers te veel 
macht hebben over de socialemediaplatformen, 
terwijl situaties op sociale media aantonen dat 
er steeds meer regulering van buitenaf nodig 
is. Fake news, pesterijen, politieke advertenties 
en issues rond cookies zouden hiermee flink 
moeten afnemen. Ook het onderwijs kan 
volgens de deelnemers haar steentje bijdragen 
door kinderen op jonge leeftijd te leren omgaan 
met nieuws en sociale media.
 
ONDERNEEM VANDAAG NOG ACTIE!
Onze community zat niet stil afgelopen 
academiejaar, maar onze universiteit is ervan 
overtuigd dat het nóg beter kan! Heb jij al een 
voorstel dat bijdraagt tot een betere wereld? Wil 
jij deelnemen aan de volgende ateliers? Laat het 
ons weten: www.dewereldheeftjenodig.be
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DE WERELD HEEFT JE NODIG!
De zomervakantie is afgerond, maar voor het nieuwe academiejaar van start gaat, 
blikken we nog even terug op het voorbije academiejaar. De Wereld Heeft Je Nodig 
bood een platform voor actie en engagement aan, en veel studenten zijn daar op 
ingegaan! Erg bedankt voor je deelname aan verschillende projecten, initiatieven 
en ateliers!

Zo dook De Wereld Heeft Je Nodig overal op in de 
leefwereld van de VUB’ers: op de gebouwen van 
de VUB-campussen, in brochures en op sociale 
media. Studenten dragen voortaan de kleuren 
van De Wereld Heeft Je Nodig uit, dankzij toffe 
t-shirts die vlotjes over de toonbank gingen o.a. 
tijdens de Kick-off in Jette en Etterbeek. Het werd 
meteen duidelijk dat veel VUB’ers gewonnen zijn 
om zich te engageren voor belangrijke thema’s. 
Intussen werd er verder gewerkt aan het Huis 
van Engagement, dat volgend academiejaar in 
gebruik wordt genomen.
 
We hopen dat ook in 2022-23 studenten zich 
zullen blijven inzetten voor het klimaat, nog meer 
hun stem laten horen over welzijn en gelijkheid, 
samen initiatieven opzetten voor hulp en opvang 
aan vluchtelingen of middelen inzamelen voor 
een goed doel, ambassadeur worden van De 
Warmste Week... You name it. Het engagement 
en de toewijding nam heel veel verschillende 
vormen aan. 

ATELIERS:  
WAAR IDEEËN GEBOREN WORDEN
Tientallen initiatieven en projecten werden 
verwezenlijkt. Allemaal geïnspireerd door de 
duurzaamheidsdoelstellingen van de Verenigde 
Naties: People, Planet, Peace, Prosperity en 
Partnership. En nog een zesde P van Poincaré. 
Afgelopen academiejaar werden er ook voor 
het eerst Ateliers georganiseerd. Elk Atelier 
had een duidelijke link met een P en was een 
intense brainstormsessie over maatschappelijke 
thema’s die nood hebben aan oplossingen. Via 
groepsdiscussies werd nagedacht over enkele 
actiepunten waaruit uiteindelijk enkele concrete 
voorstellen zijn voortgevloeid. Dit waren onze 
indrukken over elk van die ateliers:
 
ATELIER PEOPLE
Er is jobongelijkheid en de top van het bedrijfsleven 
blijft te wit en te mannelijk. Er werd daarom tijdens 
het People Atelier nagedacht over de initiatieven 
die de VUB kan nemen, in het bijzonder 

http://www.dewereldheeftjenodig.be
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De onderzoeksgroep ‘VUB Architectural 
Engineering’ bestaat uit een interdisciplinair team 
dat ingenieurstools inzet om architectuur te maken 
en te bestuderen. Via onze expertise zetten we 
resoluut in op het ontwikkelen en valoriseren van 
nieuwe kennis voor een innovatieve, kwalitatieve, 
duurzame bebouwde omgeving. Gestimuleerd door 
inzichten uit de geschiedenis en gebruikmakend 
van nieuwe technologieën gaan we de complexe 
duurzaamheidsuitdagingen voor de bebouwde 
omgeving aan. Meer concreet werken we rond 
thema’s als Life cycle design and circularity, 
Built heritage assessment, Construction history, 
Resource-efficient Structural Design, Transformable 
systems, Parametric modelling, Digital design and 
fabrication, Energy. Om deze thema’s beter te 
duiden, geven we hieronder kort enkele voorbeelden 
van projecten waarrond we werken.

CONSTRUCTION HISTORY
We onderzoeken niet alleen hoe we in de toekomst 
moeten bouwen, maar ook hoe er in het verleden 
gebouwd werd. Daarbij kijken we naar welke 
materialen toegepast werden, welke actoren 
hierbij betrokken zijn, in welke toestand deze 
gebouwen zich vandaag bevinden en hoe we 
daarmee moeten omgaan, met respect voor de 
erfgoedwaarde. Eén van de onderzoeksthema’s 
die hierbij aansluit is ‘jong erfgoed’. Hoe gaan we 
om met gebouwen uit het recente verleden die 
vanuit een traditioneel perspectief vaak nog te jong 
zijn om als erfgoed beschouwd te worden, maar 
tegelijkertijd riskeren te verdwijnen onder invloed 
van de huidige vastgoed- en renovatiedruk? 
Kunnen we de traditionele erfgoedcriteria ook 
toepassen op die jongere generatie gebouwen? 
We kijken daarbij in het bijzonder naar hoe de 
specifieke materialiteit van die gebouwen bijdraagt 
aan de erfgoedwaarde.

Een ander topic waar we ons op toeleggen is 
de geschiedenis van afbraak en hergebruik. 
Gebouwen voorzichtig demonteren om 
waardevolle materialen te recupereren en te 
hergebruiken is een eeuwenoude praktijk die tot 
het midden van de 20ste eeuw ook in Brussel 
gangbaar was. Door stijgende lonen, de nood 
aan snelle afbraak en nieuwe technieken zoals 
sloophamers en dynamiet werden gebouwen 
vanaf de jaren 1950 echter meestal herleid tot 
sloopafval. Vandaag is het echter niet langer 
verantwoord om nieuwe grondstoffen te ontginnen 
voor de productie van materialen als diezelfde 
materialen reeds in de stad voorhanden zijn en 
hergebruikt kunnen worden. Door een beter 
begrip van de historische processen van afbraak 
en hergebruik reiken we nieuwe inzichten aan om 
de destructieve slooppraktijk van de 21ste eeuw 
tegen te gaan.
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Omwille van toenemende renovatiedruk, worden steeds jongere gebouwen 
intensief gerenoveerd, vaak zonder goed begrip van de mogelijke erfgoed-
waarde van die gebouwen. (© Marylise Parein)

Bij de renovatie van de Sint-Michiels-en-Sint-Goedelekathedraal werden 
houten ramen en andere bouwmaterialen rechtstreeks verkocht vanop de 
werf.(© KIK-IRPA)

In Brussel werden de afgelopen jaren talloze grootschalige gebouwen 
gesloopt. We gaan na welke factoren beslissend waren in die sloopgeschie-
denis en hoe we die kunnen beïnvloeden. (© Cécile Guichard)

ONDERWIJS
Met een opvallend brede vorming, van 
basiswetenschappen, over mens- en cultuur- 
wetenschappen tot de ontwerpwetenschappen, 
ontwikkelen onze studenten inzicht in alle aspecten 
van het bouwen. Daardoor kan de ingenieur-
architect op veel plaatsen aan de slag: bij de 
ontwikkeling van bouwmaterialen- en systemen, in 
een architectuur- of stabiliteitsbureau, bij vastgoed- 
en projectontwikkelaars, als projectmanager, 
wetenschappelijk onderzoeker en als beleidsmaker. 
De ingenieur-architect verbindt de ingenieurs- 
en de ontwerppraktijk. Daarom ligt de focus van 
onze opleiding ook op interactie: de creatieve 
ontwerpvaardigheden komen erin samen met een 
omvangrijke technische en wetenschappelijke 
bagage. Probleemoplossend denken is daarbij de 
sleutel. 

Architectonische ingenieurswetenschappen 
gaan echter verder dan het neerzetten van een 
gebouw; ze willen een gepast antwoord geven  

 
op veranderende maatschappelijke uitdagingen  
en noden. Aan de Vrije Universiteit Brussel vinden 
we het belangrijk om kritische studenten op te 
leiden, die een beargumenteerde visie kunnen 
ontwikkelen en verdedigen. Door regelmatig 
projecten te presenteren, scherpen onze studenten 
hun mondelinge en visuele vaardigheden aan. De 
kleinschaligheid van onze universiteit laat bovendien 
een zeer nauwe begeleiding toe. Academisch 
vertaalt dit zich tot een intense wisselwerking tussen 
onderwijs en onderzoek. Onze opleiding biedt zo 
de meest recente inzichten en technologische 
ontwikkelingen aan haar studenten aan.

ONDERZOEK
Naast het opleiden van studenten tot Burgerlijk 
Ingenieur-Architecten verrichten we aan de 
vakgroep Architectonische Ingenieurs-
wetenschappen ook wetenschappelijk onderzoek 
en stellen we onze expertise ten dienste van 
industriële en maatschappelijke partners. 
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AAN DE VAKGROEP ARCHITECTONISCHE INGENIEURSWETENSCHAPPEN VAN DE 
VRIJE UNIVERSITEIT BRUSSEL VORMEN WE DE INGENIEUR-ARCHITECTEN VAN 
MORGEN: CREATIEVE, KRITISCHE EN TECHNISCH OPGELEIDE ONTWERPERS DIE 
AAN DE SLAG KUNNEN IN DE BOEIENDE MAAR VEELEISENDE BOUWWERELD. 
HIERVOOR STEUNEN WE OP DRIE PIJLERS: DE INGENIEURS-, ONTWERP- EN 
ARCHITECTUURWETENSCHAPPEN.

VAKGROEP 
ARCHITECTONISCHE 
INGENIEURSWETENSCHAPPEN

© VUB
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INNOVATIEVE CONSTRUCTIES
Gelet op de milieu-impact van het bouwen, 
onderzoeken en ontwikkelen we innovatieve 
constructiesystemen die zuinig omgaan met 
hulpbronnen en ontworpen zijn om deel uit 
te maken van een circulaire aanpak waarbij 
onderdelen kunnen worden gedemonteerd en 
hergebruikt. Dit onderzoek verrichten we op zowel 
meer traditionele constructiesystemen zoals 
balken en kolommen, als op nieuwe, lichtgewicht 
systemen. 

Een voorbeeld van dit laatste is de ReciPlyDome. 
In samenwerking met de Koninklijke Deense 
Academie voor Schone Kunsten (KADK) in 
Kopenhagen, hebben we de ReciPlyDome 
ontworpen, ontwikkeld en geconstrueerd, een 
‘bending-active reciprocal’ koepelstructuur, met 
een unieke geometrie en eenvoudige knooppunten. 
Met minder dan 200 kilogram is de koepel met 
vier meter overspanning een lichtgewicht, 
materiaalefficiënt constructiesysteem. Deze kit 
van low-tech onderdelen die allen identiek zijn 
is in slechts een paar uur in elkaar gezet en is 
perfect geschikt voor tijdelijke constructies bij 
evenementen of op een festival.

BOUWEN MET SCHIMMELS
Sinds 2017 werken we binnen de VUB met een 
interdisciplinair team aan de ontwikkeling van 
(bouw)materialen op basis van schimmels, 
zogenaamde myceliummaterialen. Dit zijn 
biologisch gegroeide materialen en worden 
beschouwd als een excellent voorbeeld van 
een nieuwe materiaalklasse die past in de  

 
noodzakelijke transitie naar een duurzame en 
circulaire economie. 

Mycelium is het vegetatieve deel van schimmels 
dat ondergronds voorkomt in het bos. Door 
het mycelium te laten groeien op organische 
substraten, dit kunnen bijvoorbeeld rest- of 
afvalstromen zijn uit de landbouw, ontstaan 
materialen met veelzijdige eigenschappen 
(gelijkend op bijvoorbeeld plastics, leer, textiel, 
papier of houtvezelplaat) en een brede waaier aan 
mogelijke toepassingen, gaande van verpakkings- 
of isolatiemateriaal, kleding of meubels tot 
zelfs vleesvervangers in de voedingsindustrie. 
Daarnaast onderzoeken we ook in hoeverre 
schimmels kunnen bijdragen aan het zelfhelende 
karakter van beton door kleine haarscheurtjes in 
het beton ‘dicht te groeien’.

Dit interdisciplinair onderzoek is een  
samenwerking tussen de onderzoeksgroepen 
Microbiologie, Fysische Chemie en 
Polymeerwetenschappen, en Architectonische 
Ingenieurswetenschappen van de Vrije 
Universiteit Brussel.

 
Voor al onze projecten en meer informatie over 
ons onderwijs en onderzoek verwijzen we graag 
naar:
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Voor het Circular Retrofit Lab (CRL) vormden we enkele van de voormalige 
studentenwoningen om tot een experimenteel demonstratiegebouw voor 
circulair bouwen.

Onderzoek en ontwikkeling van myceliummaterialen 
(©VUB – Elise Elsacker – Lennert Van Rompaey)

WWW.VUB.BE/ARCH

LIFE CYCLE DESIGN AND CIRCULARITY
De schaarste op de materialenmarkt en de 
stijgende (energie)prijzen doen eens te meer de 
noodzaak voelen om rationeel om te gaan met 
onze hulpbronnen. Als ontwerpers dragen we de 
verantwoordelijkheid om passend hergebruik van 
gebouwen, structuren, onderdelen en materialen 
te stimuleren. Onze gebouwde omgeving is niet 
statisch, maar onderhevig aan voortdurende 
verandering, als onderdeel van een proces. Het 
faciliteren van deze veranderingen is essentieel 
voor materiaalefficiënt en duurzaam bouwen, 
rekening houdend met de gehele levenscyclus 
van een constructie. Door circulariteit in het 
ontwerpdiscours te introduceren, willen we 
de duurzaamheid van steden, constructies en 
componenten verhogen en bijdragen aan een 
efficiënt grondstoffen- en materiaalbeheer. 

Steeds vaker wordt er samengewerkt met 
ontwerpbureaus en andere actoren uit de 
bouwindustrie. Binnen een groot Europees 
consortium werkten we mee aan de ontwikkeling 
van circulaire ontwerpmethodes, nieuwe 
businessmodellen en ‘living labs’. Met steun van o.a. 
de VUB werden acht voormalige studentenkoten 
van Willy Van Der Meeren omgevormd tot een 
experimenteel demonstratiegebouw voor circulair 
bouwen: het Circular Retrofit Lab. Door een 
succesvolle co-creatie met industriële koplopers 
werd een experimentele renovatie uitgevoerd 
met omkeerbare bouwmethodes en aanpasbare 
bouwcomponenten. De lessons learnt worden 
tegenwoordig toegepast op de resterende, nog te 
renoveren voormalige studentenkoten in het hart 
van de VUB-campus in Etterbeek.

Een van de tastbare resultaten van onze zoektocht 
naar impact op onze gebouwde omgeving door 
circulaire oplossingen is KONLIGO, een VUB 
spin-off opgericht in 2018 door een gemotiveerd 
team van ondernemers en onderzoekers 
van de departementen Architectural en Civil 
Engineering. KONLIGO heeft zich tot doel gesteld 
de evenementenindustrie te ondersteunen 
bij haar overgang naar een duurzame ‘zero-
waste’-praktijk, en aan te tonen dat tijdelijke 
evenementen aantrekkelijk kunnen blijven, terwijl 
ze hun milieu-impact aanzienlijk verminderen. 
Daartoe ontwikkelt KONLIGO fascinerende 
en herbruikbare structuren op basis van 
‘ontplooibare schaartechnologie’ voor binnen- en 
buitengebruik.
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Innovatieve ontplooibare schaartechnologie ontwikkeld aan de VUB laat toe 
om snel en makkelijk constructies op te zetten voor 
zero-waste-evenementen. (© KONLIGO)

Voor het Circular Retrofit Lab (CRL) vormden we enkele van de voormalige studentenwoningen om tot een experimenteel demonstratiegebouw voor circulair 
bouwen.

http://www.vub.be/arch
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PROMOTIEBIJEENKOMST ‘90
BREA AND IE-NET EXPERT GROUP  
ORGANIZE THEIR YEARLY SYMPOSIUM

UITNODIGING

WE GINGEN TERUG NAAR THE-O-BAR!
EMERGING DIGITAL TECHNOLOGIES :

GAME-CHANGING NEXT-GEN BROADBAND TECHNOLOGIES  
VIA FIBER, WI-FI, 5G AND SATELLITE!

WEDNESDAY OCTOBER 26 18.30H U-RESIDENCE VUB CAMPUS ETTERBEEK

GALATEA: TREEDT TOT ONS TEAM TOE!

Maar ditmaal naar de Private Mansion in Waals-Brabant 
van onze Oesterman. Wim heeft voor ons een heerlijk 
zomers maritiem menu samengesteld owp 13 juli.  
Here we go!

Een glaasje Champagne Bliss aangeboden door BrEA voor 
leden en partner met aperitiefhapjes

Keuze voorgerecht: zes verse oesters, maatjes of een 
bordje zalm

Hoofdgerecht: Mosseltjes-friet

Dessert: zelfgemaakte chocoladetaart met een bolletje 
vanille-ijs

En als afsluiter een duik in het zwembad in de  
avondschemer!

Je promotieafgevaardigde,
Hilbert Van Muylem

OKTOBER - NOVEMBER - DECEMBER 2022

Beste BrEA-sympathisanten, 
Net als alle verenigingen die op vrijwilligers draaien is ook BrEA constant op zoek naar nieuwe 

bestuursleden/vrijwilligers. Wenst ook u zich te engageren voor onze vereniging/faculteit? 
Kom dan langs op Galatea om kennis te maken met het huidige bestuur.

Galatea zal dit jaar doorgaan op zaterdag 15 oktober om 10u in Vilvoorde op volgend adres:

Frans Geldersstraat 23
1800 Vilvoorde

Tijdens deze vergadering bespreken we de doelstellingen voor het volgende jaar.  
De agenda van de vergadering wordt gepubliceerd in de Nieuwsbrief van september.

We vergaderen van 10u tot 16u, gevolgd door een wandeling in het park van de Drie Fonteinen en 
afsluiten doen we met een lekker diner.

10:00 - 16:00  vergadering bij demens.nu in Vilvoorde
12:00 - 12:30  broodjeslunch – Koning van Spanje
16:00 - 17:30  wandeling in Domein Drie Fonteinen
17:30   Aperitief Brasserie Drie Fonteinen
18:00   Diner Brasserie Drie Fonteinen

AGENDA INSCHRIJVEN:
www.brea.be/event-details/galatea-vilvoorde

WERNER COOMANS 
A Technology Strategy Advisor at Nokia, focusing 
on fixed networks, optics, and IP. Before that, he 
was a researcher and department head of the 
Fixed Networks research department at Nokia 
Bell Labs, which he joined in 2013 after obtaining 
a Ph.D. degree in electrical engineering/photonics 
from the Vrije Universiteit Brussel. His research at 
Bell Labs focused on solving system-design and 
signal-processing challenges in future copper 
and optical fixed networks technologies, including 
their standardization at organizations like ITU-T 
and CableLabs. He was the recipient of the 2019 
Edison Patent Award and is a Bell Labs DMTS.
 
In this talk, Werner will discuss the three 
dominant fixed networks technologies connecting 
households to the internet: DSL, cable, and fiber-
to-the-home. He will shed some light on their 
evolution, some of the signal processing concepts 
and challenges underlying these technologies, 
and their future outlook.

STEPHAN DESMIT 
An independent consultant with 30+ years of 
experience, mainly active in the TMT sector 
(Technology, Media and Telecommunications). 
After 17 years at RTT/Belgacom/Proximus, 
starting as a telecom engineer with the radio 
design of the first GSM network in Belgium 
and evolving to leadership functions within the 
Board of Directors, for the last 14 years he has 
been providing expert advice as well as general 
(interim) management services to his customers 
(amongst others Telenet, DPG Media, bpost, 
RBFA, Facilicom, VOO, Citymesh, NRB). His 
focus of the last couple of years has been on 
strategic business development to get companies 
in Belgium enthused about 5G, and help them to 
strengthen their business thanks to the adoption 
of 5G technologies and related use cases.
 
Firstly, Stephan will present an overview of the 5G 
B2B market worldwide, and then zoom in on the 
current state of 5G for B2B in Belgium.Secondly, 
he will show that most of the current radio 
technologies (4G, 5G, WiFi6, LPWAN) will remain 
co-existing over the next 5 to 10 years, each having 
their place depending on the use case context.  
And finally, he will explain that public and private  

 
radio networks will also not only co-exist, but be  
more and more deeply interconnected in order to 
further drive the adoption of broadband use cases 
by companies and their stakeholders.

GEERT NAUWELAERTS 
Has been in the communications industry 
for 20 years. After postgraduate studies in 
communication technology, he and a colleague 
from the same education founded a company 
for the distribution of wireless communication 
devices called Blue Vision Telecom.  More than 15 
years later, the company trades under the name 
802 Networks and operates in the Benelux.  In his 
role as Business Development Manager, Geert 
is in daily contact with innovative manufacturers 
for whom the use of the latest technologies is of 
central importance.  Due to his knowledge of the 
radio technologies to be used and the available 
spectrum, he also advises several public and 
private institutions to make a correct comparison 
of the different connectivity options and translate 
this into a tender or price request.
 
Geert’s presentation will cover the different 
wireless technologies as they are used today in 
industry, government and police.  We will discuss 
the differences between fixed, wireless, nomadic 
and mobile applications.  We will time travel 
from the first professional wireless connections 
based on the WLAN standard 802.11b to the 
current Terragraph Gigabit connections.  We 
will go through the frequencies used and the 
corresponding licensing structure.  After the 
theoretical approach, we will look at some 
concrete cases and clarify why certain decisions 
were made.

MODERATOR:  
Jacques Tiberghien taught various courses on 
telecommunications at the VUB, the ULB and 
occasionally some African universities, between 
1980 and today. For some 10 years, he was one 
of the five people in charge of supervising the 
design, the implementation, and the deployment 
of the Astrid network for public safety and security. 
As emeritus he still contributes to some courses 
and guides PhD students through the mazes of 
the “Internet Of Things”.

If one believes some of the advertisements about 5G, AI and the cloud, these technologies will revo-
lutionize modern information technology.  Instantaneous high-volume communications will become 
ubiquitous despite obsolete notions like the finite propagation speed of electromagnetic waves. 
Therefore, we are very happy to welcome at this symposium three speakers who know enough about 
physics, modern telecommunications and business to give us a sound image of what we have and 
might have in the near future.

http://www.brea.be/event-details/galatea-vilvoorde
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BEDRIJFSCULTUUR

CULTURELE VERWARRING!

Vandaag zoeken we het even over de grenzen 
heen. Niet de grenzen van ons bedrijf, niet de 
grenzen van ons land, maar eerder deze van ons 
continent. We belichten aan de hand van een 
persoonlijke ervaring enkele culturele reflecties 
als je samenwerkt in een internationaal team.  
 
Een tijdje geleden gaf ik een online-opleiding 
aan enkele leidinggevenden. Ik zat in Mechelen, 
zij in het Midden-Oosten. De deelnemers 
werken allemaal voor een Franse, internationale 
bankgroep -met een ietwat Belgisch tintje - en 
zijn allen geboren en opgegroeid in één van 
de golfstaten: Bahrein, Koeweit, Oman, Qatar, 
Verenigde Arabische Emiraten of Saoedi-Arabië. 
De doelstelling van de training was om beter te 
kunnen omgaan met zogenaamde ‘escalaties’. Je 
weet wel, je verschilt van mening betreffende het 

wat, hoe of wanneer met één van jouw collega’s. 
En dan? Escaleer je naar je leidinggevende 
of niet? En zo ja, hoe? Hoe zorg je er dan 
bijvoorbeeld voor dat een zakelijke escalatie de 
persoonlijke relatie niet verkleurt?
 
Het was een opleiding die wat buiten mijn 
comfortzone lag. De opleiding verliep in een andere 
taal, maakte gebruik van online technologie en 
het doelpubliek bestond uit deelnemers waarvan 
de culturele achtergrond me weinig vertrouwd is.
Wil je weten hoe het uiteindelijk verliep? 
Uitstekend, niets dan lovende commentaren 
achteraf. Eind goed, al goed. Maar een terugblik 
op de interacties tussen mezelf en de deelnemers 
lijkt me in dit artikel wel gepast. Het is een verhaal 
vol van culturele verrassingen over de grenzen 
heen. 

Een tijdje geleden werd me gevraagd om een reeks artikels onder de noemer 
‘bedrijfscultuur’ aan jullie voor te stellen. Een uitnodiging waar ik met plezier op 
inga. Als zelfstandig expert, trainer, spreker en coach draag ik sowieso het belang 
van een positieve bedrijfscultuur uit.

 Het startte al voor de aanvang van de tweedaagse 
training. Met enige moeite vielen de namen van 
de deelnemers pas een dag op voorhand in de 
mailbox. De eerste dag van de opleiding begon om 
9.00u, maar het duurde tot zowat 9.10u alvorens 
de laatste deelnemer aansloot. De klank was er 
daarbij al, maar het beeld nog niet. Blijkbaar zette 
niemand zijn camera aan. Ik deed een verzoek 
hiertoe een eerste keer, wat uitdrukkelijker een 
tweede keer. Niets leek hen van de noodzaak te 
kunnen overtuigen. Goed, dan maar zonder.

De training bestond uit pakweg tien modules. Elke 
module eindigde met een open gesprek. Ik merkte 
aanvankelijk dat er geen antwoord kwam op open 
vragen.  Snel schakelde ik over op een andere 
tactiek en nodigde elke deelnemer persoonlijk 
uit om hun reflecties te delen. Het gesprek 
kwam alsnog op gang. Even maar, zonder al 
te veel onderlinge uitwisselingen.  ‘Ligt het dan 
aan mezelf?’ vroeg ik me af. De volgende dag 
herhaalde zich grotendeels hetzelfde scenario. 
Een uurtje of wat voor affluiten, greep één van de 
deelnemers de kans om me uitvoerig te bedanken 
voor de uitstekende training. Dit werd door 
iedereen beaamd. Ik zei dat er nog een formeel 
evaluatiemoment op het einde zou volgen. 
Het werd me evenwel meteen duidelijk dat dit 
informele moment er ééntje was om te koesteren. 
Niets dan blije stemmen. Een uurtje later zat ik 
nog wat verward aan het donkere scherm. Op het 
einde kwamen de formele evaluaties binnen met 
kernwoorden als insightful, inspiration, delight, 
meaningful, enz. Een licht gevoel van frustratie 
maakte plaats voor voldoening. Een dag later 
volgden ook nog enkele lovende e-mails. Iemand 
stelde zelfs dat een live-sessie nog beter zou zijn. 
Ik sta vandaag vertrekkensklaar!

Wat een vreemde ervaring! Na de training 
stelde ik me de vraag of culturele achtergronden 
én plaatselijke gewoonten misschien een rol 
speelden. Ik zocht even in mijn kennisbank en 
vond het antwoord: jawel!

Sta daarbij eerst eens stil bij wat een internationaal 
bedrijf eigenlijk is: een groep mensen die 
handelen rond een gemeenschappelijke reeks 
waarden en overtuigingen, die alle medewerkers, 
van de CEO tot de receptioniste, van Afrika tot in 
Amerika, van Parijs tot in Dubai, gemeen hebben. 
En dat uit zich in de zogenaamde bedrijfscultuur. 
Hoewel deze waarden (vanuit het hoofd) worden 
gedeeld, kan er evenwel ook culturele verwarring 
ontstaan tussen medewerkers uit verschillende 
landen en werelddelen. Dit komt omdat je, 
afhankelijk van je culturele achtergrond, (vanuit 
het hart) een andere invulling geeft aan eenzelfde 
begrip.

Inwoners van de golfstaten hebben bijvoorbeeld 
een erg flexibele opvatting van het begrip 
‘planning’. Ze passen zich blijkbaar snel aan 
onvoorziene omstandigheden aan, doen 
verschillende dingen tegelijkertijd en hebben er 
geen moeite mee dat dringende dingen terloops 
worden opgepikt. Vanuit die achtergrond breng 
ik nu ook meer begrip op voor het -naar mijn 
aanvoelen chaotische, maar naar hun aanvoelen 
flexibele - mailverkeer of voor de laatkomers. 
Medewerkers uit het Midden-Oosten blijken veel 
meer te leven in het moment. Een gedetailleerde 
planning met geordende activiteiten die elkaar 
opvolgen wordt door ons als gestructureerd maar 
door hen als stressvol ervaren. Punctualiteit is 
niet hun grootste sterkte.
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Professioneel vertrouwen bouwt zich in de 
golfstaten dan weer langzaam op. Dit vertrouwen 
is dan niet gebaseerd op functionele taken of 
rollen, maar eerder op de persoonlijke relatie 
met de andere. Mensen uit de golfstaten stellen 
zich dus maar open voor iemand anders als 
dat ook goed aanvoelt. Geen wonder dus dat 
sommigen zich bij aanvang van de training wat 
terughoudend opstelden. Zelfs het hele camera-
gebeuren lijkt daar uiteindelijk verband mee te 
houden. In het Midden-Oosten geldt blijkbaar dat 
een goede persoonlijke relatie de belangrijkste 
hefboom is tot een succesvolle samenwerking. 
Ter illustratie vind je in de grafiek hiernaast een 
vergelijking tussen de golfstaten en België op de 
criteria ‘Planning’ en ‘Vertrouwen’. 

Hoe ga je met een dergelijke ervaring nu een 
volgende keer best om? Eenvoudigweg, je 
past je eigen gedrag aan de anderen aan 
én je maakt onderling afspraken om het 
samenwerkingsproces af te stemmen. Om even 
terug te keren naar de training-case, nodig je de 
deelnemers in je voorafgaande communicatie al 
uit tot een kennismakingsronde bij aanvang van 
de training. Je legt de nadruk op hoe belangrijk 
het is dat de training tijdig start. Je doet nu al het 
inzicht ontstaan dat het delen van beeld en klank 
ten goede komt aan de onderlinge interacties. 
Je neemt voldoende tijd om met elkaar kennis 
te maken. Tijdens de training monitor je het 
tijdschema niet minutieus. Je laat je de dingen 
soms overkomen, zodat het wat organisch lijkt 
te groeien. Bij aanvang van de training vermeld 
je dat uitwisselingen in alle openheid gebeuren 

maar dat hieraan geen verdere weerklank wordt 
gegeven na de training. Je zet volop in op kleine 
break-outs waarin onderling snel het vertrouwen 
tussen de deelnemers kan groeien. En zo kan 
ik nog wel een aantal ‘culturele tips én tricks’ 
bedenken. En wat geldt voor een training, geldt 
ook voor een meeting of een project.

In het kader van een samenwerking tussen 
verschillende nationaliteiten moet je dus niet 
alleen rekening houden met de verschillen 
tussen personen, maar ook met de verschillen 
tussen groepen. Wat gebruikelijk is in het ene 
land, is dat niet noodzakelijk in het andere. Het 
is dus erg belangrijk je te kunnen verplaatsen in 
de cultuur van de anderen. Hierdoor kan je beter 
samenwerken en misverstanden vermijden. Af en 
toe maken goede afspraken, daarbij ook goede 
collega’s. Mijn comfortzone is ondertussen weer 
wat groter geworden. De jouwe ook?

Werk je regelmatig samen met verschillende 
nationaliteiten en verloopt het soms stroef? Ik deel 
je graag mijn inzichten.  Ook als je de teamgeest 
of de organisatiecultuur even wil boosten met een 
inspirerende voordracht, opleiding of workshop, 
ondersteun ik je graag. Andere artikels kun je 
terugvinden op de website (selecteer ‘Publicaties’)
 
Alain Surkol 0497/591333 
alain.surkol@telenet.be 

“DE CULTUUR IN DEWELKE WE OPGROEIEN HEEFT EEN ENORME IMPACT  
 OP HOE WE DE WERELD ZIEN EN ERVAREN” 
         – ERIN MEYER
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Openbare verdedigingen tot het behalen van de  
academische graad van Doctor of Engineering Sciences 

Cas Neyens
REACTIVE TRANSPORT MODELLING 
OF POINT SOURCE CONTAMINATION IN 
GROUNDWATER: MODEL INPUT AND  
PROCESS ABSTRACTION
Promotors: Prof. dr. ir. Marijke Huysmans

Fréderick Matheuse
ON THE POTENTIAL OF TWO-PHOTON  
POLYMERIZATION FOR THE  
MANUFACTURING OF 3D STRUCTURED  
SUPPORTS FOR LIQUID CHROMATOGRAPHY
Promotors: Prof. dr. ir. Gert Desmet
Prof. dr. ir. Heidi Ottevaere

Luca Schifano
INNOVATIVE SPACEBORNE OPTICAL  
INSTRUMENTATION FOR IMPROVING  
CLIMATE CHANGE MONITORING
Promotor: Prof. dr. ir. Francis Berghmans
Dr. ir. Steven Dewitte
Dr. ir. Lien Smeesters

Lusine Abrahamyan
OPTIMIZING DEEP LEARNING METHODS FOR 
COMPUTER VISION
Promotors: Prof. dr. ir. Nikos Deligiannis

Marco Rossini
DESIGN AND VALIDATION OF OCCUPATIONAL 
UPPER-BODY EXOSKELETONS
Promotors: Prof. dr. ir. Tom Verstraten
Prof. em. dr. ir. Dirk Lefeber

Mohaddese Nabizadeh
THE MECHANISM OF (AUTOMOTIVE)  
CONVERSION LAYER FORMATION ON  
ADVANCED HIGH STRENGTH STAINLESS 
STEEL (AHSSS)
Promotor: Prof. dr. ir. Tom Hauffman
Prof. dr. ir. Herman Terryn

Pengpeng Hu
DEEP LEARNING-BASED 3D HUMAN BODY 
SHAPE RECONSTRUCTION FROM POINT 
CLOUDS
Promotors: Prof. dr. ir. Adrian Munteanu

Thomas Collet
AN INNOVATIVE METHOD TO STUDY THE 
ACTIVITY OF COPPER ELECTROREFINING 
ADDITIVES
Promotors: Prof. dr. ir. Annick Hubin

PERSONALIA
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